
    Mötesanteckningar 2024-10-31 

 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 

Tid och plats  2024-10-31 klockan 13.00-16.00 på Linbanegatan 12 

Beslutande:  Anders Wikman (NE) ordförande 
Anneli Djurklou, vice ordförande, STROKE  

  Jan Wigdell, HRF 
Margareta Wiberg, Reumatikerna 

  Magnus Hellmark (C) 
Arne Sundvall, SRF, FUB 
Katarina Lindberg, DHR 
Lars Engelberg (S) 

 
Ersättare  Agneta Södersten, Astma- och allergiföreningen 

Anna Juhlin (NE)  
Sven Hallberg, Ångestföreningen 
Lena Thorén, HRF 
Jesper Englundh (S)  
Nicklas Kleman, Neuro 
Yvonne Bromée, FUB 

 
Frånvarande 

Solweig Sundblad (S) 
 

Övriga deltagare  
Irma Aalto, sekreterare 
Tommy Johansson, SBF 
Anna-Karin Gävert, SBF 
Conny Helfridsson, SBF 
Daniel Pettersson, SBF 
Martin Eriksson, SBF 
Ming Engstrand, Enheten för detaljplanering 
Gustaf Monie, MBF 
Anton Fredriksson, MBF 
Nina Hagman, MBF 

 

 

Föredragningslista med anteckningar 

Nr Ärende    Föredragande 

§1 Öppnande    Anneli Djurklou  



§2 Upprop 

§3 Temadiskussion – gaturummet 
 Anteckningar från diskussionen i slutet av dokumentet    
  
§4 Godkännande av föredragningslistan  
  
§5 Val av justerare 

Anneli Djurklou 
 

§6 Föregående anteckningar godkändes och lades till handlingarna  
 
§7 Information från social hållbarhetsutskott    

Hållbarhetsutskottet – Anders Wikman, Jesper Englundh, Svante Forslund – träffar 
de olika nämndernas arbetsutskott.  
Tillgänglighetsguiden ligger i budgetförslaget som kommer upp i 
kommunfullmäktige för beslut 12 november. Tanken är att tekniska nämnden får i 
uppdrag att genomföra arbetet som i första hand berör kommunala lokaler. 
I budgetförslaget finns även ett uppdrag till kommunstyrelsen att implementera FNs 
konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. 
Bägge arbeten beräknas bli färdiga under 2025. 
 
Mötet diskuterar olika parkeringsfrågor från tillgänglighetssynvinkel, bland annat 
behovet vid Kryddgården. Lars Engelberg tar med sig frågorna till tekniska 
nämnden. 

 
§8                 Budgetförslag 2025   
 Ärendet tas upp i mötet 5 december 
 
§9 Information/återkoppling från kommunstyrelsen   

Jesper Englundh berättar att det på senaste kommunstyrelsens möte avhandlades 
främst taxor från 1 januari 2025. 
Mötet diskuterar lokalhyrorna och Anna Juhlin tar med sig till upplevelsenämnden 
frågan om hur upplevelseförvaltning har kommunicerat om taxehöjningarna och 
även frågan om hur tillgänglighetsrådet får ta del av remisserna som berör. 
  
Jesper Englundh berättar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge 
Upplevelsenämnden i uppdrag att se över avgiftskonstruktionen samt enskilda 
lokalhyror för funktionsrätts- och pensionärsföreningar infor beslut om 2026 års 
avgifter, men hänsyn tagen till sociala konsekvenser för föreningarnas medlemmar.   

  
§10 Information/återkoppling från nämnderna 
  

Tekniska nämnden 
• Förvaltningen kommer att få en ny chef. 
• Utredning kring trafiken runt Korsängsskolan genomförs. 
• Tekniska nämnden förordar att en tillgänglighetsanpassad stuga byggs vid 

campingen. 



• Asfaltering pågår. 
• Upphandling av mat till äldreboenden och skolor pågår. 
• Torghandel kan ha öppet på söndagar. 
• Parkeringsreglerna utreds. 
 
Upplevelsenämnden 
• Föreningarnas hus väntar på uppdrag. 
• Fritidsbanken Sverige har fått 10 miljoner bidrag från regeringen till paraidrott  

och infoskyltar. 
• Välgörenhetsgala ”Världens barn” genererade 73 000 kronor. 
• Bibliotekets höstprogram är ute. 
 
Miljö och byggnad 
• Ny förvaltningschef och en ny organisation från nyåret. 
• Arbetar med bygglovsprocess för Föreningarnas hus. 
• Tillsyn synskadade genomfört, åtgärder behövs.   

§11 Tillgänglighetspriset 
 Arbetsgruppen består av Jan Wigdell, Katarina Lindberg samt Anders Wikman. 
  
§12 Övriga frågor  
 Vi uppmanar alla som deltar i möten digitalt att använda sig av ett headset.  
 

  
 
Nästa möte 5 december, kl. 13.00–16.00 
 
 
 

 

Anders Wikman   Anneli Djurklou   
Ordförande    Justerare 

 

Irma Aalto 
Sekreterare 
      

 

 

 

 

 



 

 

Temadiskussion – gaturummet 
Delaktighet 
Mötet enas om att förvaltningarna behöver funktionsrättsföreningarnas kunskap i sina arbeten. 
Funktionsrättsföreningarna vill komma tidigt in i processen och det konstateras att det finns behov i olika 
skeden med olika perspektiv.  Anneli Djurklou konstaterar att föreningarna är lätt tillgängliga via 
paraplyorganisationen Funktionsrätt Enköping. 

I översiktsplansarbetet (ÖP) förväntas at hänsyn tas till tillgänglighet med i den finns inga detaljer. ÖP är 
just nu på väg till remiss och kommer att komma även till tillgänglighetsrådet. 

Inventeringshjälp uppskattas av förvaltningarna och den utredningen som Katarina Lindberg har gjort 
runt butikernas tillgänglighet i centrum kommer bygglov att jämföra med sin inventering från 2015. 
Bygglovsavdelning kan trycka på tillgänglighet när nytt bygglov eller ändrad användning söks.  

 Funktionsrättsföreningarna vill gärna delta i diskussionen om vilka beräkningsgrunder det används för 
antalet handikapplatser på pareringarna. 

Funktionsrättsföreningarna vill vara delaktiga i första mötet med snöröjarna. 

Uppmaning vid större projekt är att det bildas aktivitetsgrupper såsom upplevelseförvaltning har gjort 
med Joar-projektet. 

Framkomlighet 
Många av trottoarerna i centrum är ojämna och det finns saker ställda på dem som gör att 
framkomlighet med käpp blir osäkert. 

Gaturummet fungerar annorlunda när man inte ser, exempelvis kan skyltar hänga för lågt.  

Det ultimata ur tillgänglighetssynpunkt är separata cykel- och gångvägar. Näst bästa är att separera 
ordentligt med en markering. Ett fysiskt hinder vore bra men går inte av driftsperspektiv. 

Att trottoarer byggs bort är inte bra för synskadade, då riskerar de att gå i parkerade bilar. 

I vissa områden lägger boenden stora stenar längs sin tomtgräns. Bygglovsavdelningen får detaljer och 
lovar att titta på detta. 

Enkelt avhjälpta hinder 
Det är viktigt att trappor har trappmarkeringar, saknas idag exempelvis på ”Spanska trappan”. 

Övriga tips 
Felanmälningar ska göras till kommunens kontaktcenter. 

Gatubelysning allmänt upplevs vara dålig, ofta täcker trädtopparna lampan. Nya belysningen på 
Fjärdhundragatan upplevs dock positivt.  

Lars Engelberg tar med sig till nämnden om det nya bolaget som sköter parkeringsbevakning kunde även 
ta tillsyn kring snöröjningen. 



Det finns bar bussförbindelser intill Enköping men parkeringar vid dem saknas. I översiktsplanen planeras 
för uppsamlingsplatser för landsbygdsbefolkning vid noder men det är svårt att få underlag då 
bebyggelsen är så spridd. 

För den som har allergier, som exempelvis inte tål parfymkemikalier och mögel, är luftkvaliteten mycket 
viktig. Här bör vi tänka på vedeldning och marschaller mm. 
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